

邀请函 Invitation



参会嘉宾请微信扫码进群
Please scan this WeChat QR code for registration

The 22nd Annual Conference on WTO and China

第22届WTO与中国学术年会

▶ WTO改革及第十三次部长级会议展望 ◀

Prospect on WTO reform and MC13

主办方:

Hosted by:

对外经济贸易大学
上海对外经贸大学
中国世界贸易组织研究会

University of International Business and Economics
Shanghai University of International Business and Economics
China Society for World Trade Organization Studies (CWTO)

承办方:

Organized by:

对外经济贸易大学中国世界贸易组织研究院 China Institute for WTO Studies, UIBE

协办方:

Supported by:

世界贸易组织教席司
全球经贸治理研究网络

WTO Chairs Programme (WCP)
Network on International Trade and Investment System (NITIS)

北京·中国

Beijing • China

2023年11月28日-29日

November 28-29, 2023

会议地点: 对外经济贸易大学

The 22nd Annual Conference on WTO and China

Prospect on WTO reform and MC13

Date: 28 - 29 November, 2023 (Beijing Time)

Venue: University of International Business and Economics campus

Hosted by: University of International Business and Economics

Shanghai University of International Business and Economics

China Society for World Trade Organization Studies

Organized by: China Institute for WTO Studies, UIBE

Supported by: WTO Chairs Programme

Network on International Trade and Investment System

Event Programme

Nov.28 Morning WTO Asian Chairs Roundtable (Close-door session)

Venue: Rm.505 of Keyan Bldg., China Institute for WTO Studies, UIBE

Online Zoom link: <https://zoom.us/j/3636411264?omn=81797464550>

Host: Prof. TU Xinquan, Dean, China Institute for WTO Studies, WTO Chairholder at UIBE, China

09:30-09:50 Welcome speech by Werner Zdouc, Director of Division of Knowledge Management, WTO Secretariat

09:50-11:30 WTO Asian Chairs Roundtable Discussion

10:30 Coffee Break

Participants:

Prof. TU Xinquan, Dean, China Institute for WTO Studies, WTO Chairholder at UIBE, China

Associate Prof. YING Pinguang, Vice Dean, School of Trade Negotiations, SUIBE (WTO Chair), China

Prof. Riza Arfani, Universitas Gadjah Mada, WTO Chairholder in Indonesia

Prof. Achyut Wagle, Kathmandu University, WTO Chairholder in Nepal

Prof. James Nedumpara, Indian Institute of Foreign Trade, WTO Chairholder in India

Dr. LUONG THI NGOC OANH, Vice Dean of Faculty of International Economics, WTO Chair at Foreign Trade University, Vietnam

Yueh-Ping (Alex) YANG, National Taiwan University, WTO Co-Chair in Chinese Taipei (Online)

Nov.28 Afternoon Opening Ceremony, keynote speeches and Session I

Simultaneous interpretation provided

Venue: Conference Hall, 2nd floor, Wing A, International Plaza, UIBE

Online zoom link: <https://us06web.zoom.us/j/82774543124>

Moderator: Tu Xinquan, WTO Chairholder at University of International Business and Economics, China

13:30-13:40 Welcome speech by Prof. Huang Baoyin, Chair of the University Council, UIBE

13:40-13:50 Welcome speech by Prof. Wang Rongming, President of SUIBE (online)

13:50-14:00 Speech by Han Yong, Director General of Department of WTO Affairs, China WTO Notification and Inquiry Center, Ministry of Commerce

14:00-14:10 Speech by Werner Zdouc, Director of Division of Knowledge Management, WTO Secretariat

14:10-16:20 Keynote speech

Moderator: Associate Prof. YING Pinguang, Vice Dean, School of Trade Negotiations, SUIBE (WTO Chair), China

Key Notespeakers:

Chen Deming, former Minister of Chinese Ministry of Commerce

Yi Xiaozhun, former Deputy Director-General of WTO

Chong Quan, President of China Society for WTO Studies

Gu Xueming, Director of Chinese Academy of International Trade and Economic Cooperation (TBC)

Li Xin, Deputy Representative of the International Monetary Fund to China

Wang Huiyao, President of Center for China and Globalization (CCG)(TBC)

Hong Junjie, Vice President of UIBE

Li Yihong, Minister of China's Permanent Mission to WTO (Online)

16:20-16:30 Coffee break

16:30-18:00 Seminar I: Villars Framework for a Sustainable Trade System

Moderator: Werner Zdouc, Director of Division of Knowledge Management, WTO Secretariat

Keynote Speaker: Daniel Esty, Professor, Yale University

Discussants:

Prof. Riza Arfani, Universitas Gadjah Mada, WTO Chairholder in Indonesia

Prof. Achyut Wagle, Kathmandu University, WTO Chairholder in Nepal

Prof. James Nedumpara, Indian Institute of Foreign Trade, WTO Chairholder in India

Dr. LUONG THI NGOC OANH, Vice Dean of Faculty of International Economics, Foreign Trade University

Zhang Jianping, Researcher, Chinese Academy of International Trade and Economic Cooperation

Ding Ru, Associate Professor, China University of Political Science and Law

Qin Ruobing, Assistant Professor, China Institute for WTO Studies, UIBE

18:00 Dinner

Nov.29 Morning Seminar II and Seminar III

*** English Language only ***

Venue: Conference Rm.222, Administration Building, UIBE

Online zoom link: <https://us06web.zoom.us/j/81572968448>

09:00-10:20 Seminar 2: Global impacts of China-US Economic and Trade Relations

Moderator: Tu Xinquan, Professor, WTO Chairholder at University of International Business and Economics, China

Speakers:

Zhou Mi, Researcher, Chinese Academy of International Trade and Economic Cooperation

Luo Zhenxing, Researcher, Institute of American Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Li Yong, Deputy Director of the Academic Committee of the China Association of International Trade

Dr. LUONG THI NGOC OANH, Vice Dean of Faculty of International Economics, Foreign Trade University

Prof. James Nedumpara, Indian Institute of Foreign Trade, WTO Chairholder in India

Tang Xiaobing, Former Senior Counsellor of the Market Access Department, WTO Secretariat

Associate Prof. YING Pinguang, Vice Dean, School of Trade Negotiations, SUIBE (WTO Chair), China

10:20-10:30 Coffee break

10:30-12:00 Seminar 3: WTO MC13 Prospects and WTO's future

Moderator: Li Siqi, Associate Professor, China Institute for WTO Studies, UIBE

Speakers:

Yang Guohua, Professor, Law School, Tsinghua University

Hong Xiaodong, Former Director, WTO Division, Ministry of Commerce

Cui Fan, Professor, School of International Trade and Economics, UIBE

Maarten Smeets, Former head of section at the Institute for Training and Technical Co-operation (ITTC), WTO

Prof. Riza Arfani, Universitas Gadjah Mada, WTO Chairholder in Indonesia

Prof. Achyut Wagle, Kathmandu University, WTO Chairholder in Nepal

TAN Xiaowen, researcher at WTO Chair Institute-China, SUIBE

12:00 Lunch

邀请函 Invitation



参会嘉宾请微信扫码进群
Please scan this WeChat QR code for registration

The 22nd Annual Conference on WTO and China

第22届WTO与中国学术年会

WTO改革及第十三次部长级会议展望

Prospect on WTO reform and MC13

主办方:

Hosted by:

对外经济贸易大学
上海对外经贸大学
中国世界贸易组织研究会

University of International Business and Economics
Shanghai University of International Business and Economics
China Society for World Trade Organization Studies (CWTO)

承办方:

Organized by:

对外经济贸易大学中国世界贸易组织研究院 China Institute for WTO Studies, UIBE

协办方:

Supported by:

世界贸易组织教席司
全球经贸治理研究网络

WTO Chairs Programme (WCP)
Network on International Trade and Investment System (NITIS)

北京·中国

Beijing • China

2023年11月28日-29日

November 28-29, 2023

会议地点: 对外经济贸易大学

第22届WTO与中国学术年会

WTO改革及第十三次部长级会议展望

时间: 2023年11月28日-29日(北京时间)

地点: 对外经济贸易大学

主办方: 对外经济贸易大学、上海对外经贸大学、中国世界贸易组织研究会

承办方: 对外经济贸易大学中国WTO研究院

协办方: 世界贸易组织教席司、全球经贸治理研究网络

会议议程

11月28日上午 WTO亚洲教席圆桌闭门会

地点: 对外经济贸易大学中国WTO研究院科研楼505会议室

主持人: 屠新泉, 对外经济贸易大学中国WTO研究院院长, WTO教席项目主持人

09:30-09:50 WTO秘书处教席司司长 Werner Zdouc 致辞

09:50-11:30 亚洲教席圆桌讨论

10:30 茶歇

与会人员:

屠新泉, 对外经济贸易大学中国WTO研究院院长, WTO教席项目主持人

应品广, 上海对外经贸大学(WTO教席)贸易谈判学院副院长

Riza Arfani, 印尼加查马达大学教授, 印尼WTO教席项目主持人

Achyut Wagle, 尼泊尔加德满都大学教授, 尼泊尔WTO教席项目主持人

James Nedumpara, 印度外贸学院教授, 印度WTO教席项目主持人

LUONG THI NGOC OANH, 越南外贸大学国际经济学院副院长, WTO越南教席

杨岳平, 台湾大学教授, 中华台北WTO教席项目联席主持人(在线)

11月28日下午 WTO与中国学术年会开幕式、主旨演讲和专题研讨

地点: 对外经济贸易大学国际交流大厦A座二层报告厅(配有同声传译)

Zoom会议号: 82774543124

主持人: 屠新泉, 对外经济贸易大学中国WTO研究院院长、WTO教席项目主持人

13:30-13:40 对外经济贸易大学党委书记黄宝印致欢迎辞

13:40-13:50 上海对外经贸大学校长汪荣明致辞(在线)

13:50-14:00 商务部世贸司司长韩勇致辞

14:00-14:10 WTO秘书处教席司司长 Werner Zdouc 致辞

14:10-16:20 主旨演讲

主持人: 应品广, 上海对外经贸大学(WTO教席)贸易谈判学院副院长

发言人:

陈德铭, 商务部原部长

易小准, WTO前副总干事

崇泉, 中国WTO研究会会长

顾学明, 商务部研究院院长(待确认)

李鑫, 国际货币基金组织驻中国副代表

王辉耀, 全球化智库理事长(待确认)

洪俊杰, 对外经济贸易大学副校长

李毅红, 中国驻WTO代表团公使(在线)

16:20-16:30 茶歇

16:30-18:00 专题研讨1: Villars 可持续贸易体系框架

主持人: Werner Zdouc, WTO秘书处教席司司长

报告人: Daniel Esty, 耶鲁大学教授

评论人:

Riza Arfani, 印尼加查马达大学教授, 印尼WTO教席项目主持人

Achyut Wagle, 尼泊尔加德满都大学教授, 尼泊尔WTO教席项目主持人

James Nedumpara, 印度外贸学院教授, 印度WTO教席项目主持人

LUONG THI NGOC OANH, 越南外贸大学国际经济学院副院长, WTO越南教席

张建平, 商务部研究院研究员

丁如, 中国政法大学副教授

秦若冰, 对外经济贸易大学中国WTO研究院助理研究员

18:00 晚餐

11月29日上午 专题研讨2和专题研讨3(交流语言: 英语)

地点: 对外经济贸易大学行政楼222会议室

Zoom会议号: 81572968448

09:00-10:20 专题研讨2: 中美经贸关系的全球影响

主持人: 屠新泉, 对外经济贸易大学中国WTO研究院院长

发言人:

周密, 商务部研究院研究员

罗振兴, 中国社科院美国研究所研究员

李永, 中国国际贸易学会学术委员会副主任

LUONG THI NGOC OANH, 越南外贸大学国际经济学院副院长, WTO越南教席

James Nedumpara, 印度外贸学院教授, 印度WTO教席项目主持人

唐小兵, WTO秘书处市场准入司原高级参赞

应品广, 上海对外经贸大学(WTO教席)贸易谈判学院副院长

10:20-10:30 茶歇

10:30-12:00 专题研讨3: WTO MC13 前景与WTO的未来

主持人: 李思奇, 对外经济贸易大学中国WTO研究院副研究员

发言人:

洪晓东, 中国世界贸易组织研究会, 商务部世贸司原司长

崔凡, 对外经济贸易大学国际经济贸易学院教授

Maarten Smeets, WTO技术援助司前官员

Riza Arfani, 印尼加查马达大学教授, 印尼WTO教席项目主持人

Achyut Wagle, 尼泊尔加德满都大学教授, 尼泊尔WTO教席项目主持人

谈晓文, 上海对外经贸大学世界贸易组织讲席(中国)研究院研究员

12:00 会议结束, 午餐